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 الملخص:
هذف الذراست الحاليت الخعرف إلً أثر اسخخذام برهجيت حعليويت هُحىّسبَت لخذريس الهنذست في حنويت الخفكير الرياضي لذي            

ط في هذارس هحافظت القرياث في (  طالباً هن طلاب الصف الأول هخىس55طلاب الصف الأول الوخىسط، حكىنج عينت الذراست هن )

(  طالباً في 82( طالباً في الوجوىعت الخجريبيت، و)82الوولكت العربيت السعىديت، وزعىا علً عينخين عشىائيخين هنهن )

( لاسخخذام البرهجيت الخعليويت α≤0.05الوجوىعت الضابطت، أظهرث نخائج الذراست وجىد أثر دال إحصائياً عنذ هسخىي الذلالت )

وحىسبت علً الخفكير الرياضي وههارحه )الخعوين، الاسخننخاج، الخعبير بالرهىز( في حين لن حىجذ فروق دالت إحصائياً نذ هسخىي ال

 ( لاسخخذام البرهجيت الخعليويت الوحىسبت علً ههارة الخفكير الونطقي.α≤0.05الذلالت )

 اضي،الخعوين، الاسخنخاج، الخعبير بالرهىز، الخفكير الونطقي.اسخراحيجيت حعليويت هحىسبت، الخفكير  الري:  :كلواث هفخاحيت

The Effect of Using a Computerized Instructional Program for Teaching Geometry on 
Developing the Mathematical Thinking Among First Intermediate School Students 

Abstract: 

 

The objective of the present study is to identify the effect of the use of computerized teaching software to 

teach engineering in the development of mathematical thinking among the first grade students. The 

sample consisted of 55 students from the first grade in the schools of Qaryat governorate in Saudi Arabia, 

28 students in the experimental group and 27 students in the control group. The results of the study 

showed a statistically significant effect at (α≤0.05) on the use of computerized learning software on 

mathematical thinking and skill (generalization, extraction, and expression with symbols), while there 

were no statistically significant differences at (α≤0.05) in the use of educational software Computerized 

on the skill of logical thinking. 

Keywords: Computerized Learning Strategy, Mathematical Thinking Generalization, Conclusion, Symbolism, Logical Thinking. 
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